



Dansk Told & Skatteforbund

Kreds I (Nord)

Referat fra KB-møde

Mødedato:	Tirsdag den 19. august 2025
Mødetidspunkt:	kl. 8.00 – 9.30 og igen fra kl. 10.30 – 12.00
Mødested:	Teams
Deltagere:	KB Kreds I (Nord)
Afbud:	Tanja, Jan, Jørn og Elin har ferie
Mødeleder/referent:	Charlotte og Nini
Ordstyrer	Charlotte

Dagsorden:

1. Velkomst	
2. Godkendelse af dagsorden , godkendt som foreslået. Kreds I Nord interne anliggende: 1. Seneste nyt fra Husene Grundet sommerferien er der ikke så meget nyt siden sidst. Til- og afgang Velkommen til vores nye medlemmer, dels nogle allerede ansatte HK'ere, der har taget skatteuddannelsen med diplom og som derfor bliver omfattet af vores overenskomst, dels nyansatte Professions Bachelorer. Særligt hos Motorstyrelsen og hos vores valgenheder i Ringkøbing har vi modtaget mange, der er blevet diplomuddannede.	

	Vi oplever også afgang i vores medlemskreds mest grundet pensionering. I hele Skatteforvaltningen ses der for august måned en afgang af medarbejdere på 117, og en tilgang på 27, hvilket alt andet lige – med samme opgavepres vil kunne mærkes hos de tilbageværende medarbejdere. Aalborg og Motorstyrelsen Der er faldet aftaler på plads for de sidste 3 DTS fra de lukkede ekspeditioner, i Aarhus og Høje Taastrup. Dette er sket ved indgåelse af aftaler imellem ledelsen og Helle Lundquist, således der i begrænset omfang for disse 3 medlemmer skal ske fremmøde i Aalborg. Der er modtaget stor ros fra de involverede parter. Ole P kommer og skal lave en artikel til bladet om vores fantastiske lokaler – det er den 27/8. SU skal aftale uddeling af de sidste penge af den afsatte pulje til særlige indsatser. Det er penge, vi hvert år sætter fra til anvendelse i løbet af det kommende år. 2. Repræsentantskabsmøde den 11.09.2025 Indbydelse skal sendes 3 uger før – dvs. den 20.08.2025, Charlotte tager særligt hånd om valgheder, hvor vores TR holder ferie p.t., det drejer sig om Aarhus Havn, og Horsens, sidstnævnte aftales nærmere med Tanja.
3.	Hovedbestyrelsesmøde, (hvor vi på forhånd har modtaget oplæg) Tid Onsdag den 20. august 2025, klokken 10 – 16. Sted Mødelokale på 11. sal, Codanhus, Gl. Kongeveje 60, 1850 Frederiksberg C. Dagsorden 1. Velkomst 2. Godkendelse af referat, Vi har fortsat ikke fået svar og spørger derfor: hvorfor Alzheimers ikke anses for en kritisk sygdom. 3. Godkendelse af 2024-regnskabet, ikke oplæg til andre end HB, Charlotte oplyste, hvilke poster, der særligt skiller sig i forhold til det budgetterede. Det er bl.a. lønudgifter, grundet feriepengeforpligtelsen og grundet ekstra udgifter i forbindelse med vikaransættelse ved ansats sygdom m.v. Vi udtrykte bekymring over lønomkostningers omfang, særligt når vores medlemstal og udvikling heraf tages i betragtning. 4. OK'26 – indsendelse af krav til CO10, Vi drøftede bla.: Hvorvidt vi ser seniordage betalt, således disse kan "tildeles" efter alderskriterie, og ikke ske som nu ud fra den enkelte funktionsleders individuelle vurdering. Derudover ville vi gerne have indsigt i, hvorfor det at fastholde en aftaleret kan prisfastsættes som dyr. Endelig drøftede vi, hvorfor der foreligger forslag om at omsorgsdage, der kan foreslås indført, særligt skal have fokus på 40-60 år og ikke op til 63 år eller anden alder.

	Vi savner et overblik over, hvor mange, der søger diverse seniorordninger og som bliver afvist, dette måske allerede under PULS. 5. Status vedrørende kommende finanslovsbesparelser Vi afventer nærmere. 6. Status vedrørende eventuel overflytning af opgaver til Statens IT Der er sket udmelding om 160 medarbejdere, der skal "flytte" pr. 1. januar 2026, og vi opfordrer vores medlemmer til at henvende sig til DTS eller os, såfremt der måtte være behov herfor. Der er ikke sat navne på de berørte. 7. Status vedrørende uddannelse, herunder optaget af studerende på PB samt diplom i Skat Der er stor tilslutning i både Randers og i København. Vedr. diplom i Skat: der skal fortsat tages kontakt til Anitta Illum, hvis der er specielle fag/toninger som f.eks. områder inden for inddrivelse, vurdering, eller told, hvor man ønsker oprettet et diplom fag. Anita kan gå i dialog med CBS m.fl. herom. Det har vist sig, at et diplomfag om vurdering mere henvendte sig til valuarer end til brug for vores opgavevaretagelse hos Vurderingsstyrelsen. 8. Eventuelle problemer i relation til 0-dage 9. HB's roller i forhold til medlemmer og Skatteforvaltning 10. Repræsentantskabsmødet '25 Her drøftede vi bl.a. oplæg om medlemsbetaling til den kollektive gruppelivsordning, der i DTS regi skal fastsættes på vores repræsentantskabsmøde i 2025. Vi drøftede også at det evt. vil blive et emne, hvorvidt vi fortsat skal være obligatorisk omfattet af denne ordning eller ej. Vi ønsker en god beskrivelse af de forskellige muligheder, goder og priser forud for en afstemning. 11. Halvårsregnskab – se nedenfor 12. Opfølgning vedrørende økonomi ift Forbundets fremtidige økonomi Ud fra Charlottes oplæg fra HB-junimødet om hovedpunkter, drøftede vi muligheder for Højere indtjening: Fremleje til andre organisationer i vores kontorlokaler Fakturering af medarbejdertimer, for arbejde for Interesseforening m.fl. Hvordan skal formand/næstformand/andre aflønnes? Dette i forhold til Skatteforvaltningen, i forhold til DTS og i forhold til medlemskab/bestyrelsesposter uden for DTS, hvor rollen er tildelt grundet DTS/TAT- rolle og hvor der modtages betydelige honorarer? Kan husleje på sommerhuse sættes op i højsæson? Lavere omkostninger: Kan vores blad udgives digitalt og eller kun som enkeltstående artikler, når der er noget relevant? 1 eller 2-dages møder ved f.eks. Repræsentantskabsmøder/HB-møder, dog under hensyntagen til at vi sjældent alle mødes.
--	---

	Antallet af gæster til vores kongresser, kan det nedbringes? Rejseudgifter, rejs sammen i en bil, brug i højere grad billånemulighed. Vedr. sommerhuse, skal man selv afholde udgifter til toiletpapir/køkkenruller/rengøringsartikler m.v. – eller skal forbundet afholde disse, sammen med udgifter til tilsynsførendes tid til indkøb heraf. Skal der ske særskilt afregning for forbrug af vand/varme/el – og hvad koster det at sætte måler op, samt at afregne herfor? 13. Nyt fra Sekretariatet 14. Nyt fra Kredse, TR-fora og udvalg – Toldudvalget orienterer om det forestående NTO-møde 15. Eventuelt Da der samme dag er HSU i SKTST, hvor Charlotte skal deltage fra kl. 13 deltager Nini i HB-mødet via Teams fra kl. 12.30.
--	---